



KIRSCHTABAK

KIRSITUBAKAS / CHERRY TOBACCO



Andres Maimik, geboren 1970, hat Dokumentarfilm an der Pädagogischen Hochschule Tallinn studiert. Er arbeitet als Filmemacher und Filmkritiker. Sein Dokumentarfilm „Kuku – I Will Survive“ lief im Programm der NFL 2011.



Katrin Maimik, geboren 1982, studierte Theaterwissenschaften in Tartu und Drehbuch in Tallinn. Mit den Kurzfilmen „Estonische Geschichten: Alte Fische“ und „Das Foto“ war sie bei den NFL 2011 und 2013 vertreten.

Andres Maimik was born in 1970 and studied documentary film at Tallinn's university of education. He works as a filmmaker and film critic. His documentary "Kuku – I Will Survive" was shown in the 2011 programme of the NFL.

Katrin Maimik, born in 1982, studied theatre in Tartu and screenwriting in Tallinn. Her short films "Estonian Stories: Old Fish" and "The Photo" were featured at NFL in 2011 and 2013, respectively.

The pristine landscape of Estonia sets the scene for the gentle cinematography of this coming-of-age love story. Laura is 17, an age when everything gets on her nerves. She is annoyed by her mother's obtrusive questions, the boys' childish antics, and the feeling that the summer has been wasted with nothing to show for it. More out of ennuï than anything else, she agrees to her friend Merit's suggestion that they go on a hiking trip through a peat bog of all places. Joosep, the group's guide, who is old enough to be Laura's father, has a beard, a pipe and a rustic devil-may-care attitude. Eventually, his refreshingly distinctive demeanour starts to arouse Laura's interest. And with that, events are set in motion. Andres and Katrin Maimik's portrayal of a girl's first love is distinguished by its simple but intense production values and profound attention to detail.

Die unberührte Natur Estlands liefert die Kulisse, vor der dieser Film in behutsam gewählten Aufnahmen vom Entstehen der ersten großen Liebe erzählt. Laura ist 17. Ein Alter, in dem alles langweilig ist: Die eigene Mutter nervt mit aufdringlichen Fragen, die Jungs benehmen sich wie alberne und unbeholfene Kinder, sogar der Sommer scheint am Ende sinnlos verschwendet. Nur lustlos packt Laura deshalb ihren Rucksack, als ihre Freundin Merit vorschlägt, ausgerechnet eine Wanderung durch ein Torfmoor zu unternehmen. Joosep, der die Tour leitet und Lauras Vater sein könnte, stellt zu allem Überfluss mit Bart und Tabakpfeife ein rustikales Draufgängertum zur Schau. Doch irgendwann weckt seine erfrischend andere Art langsam Lauras Interesse. Damit beginnt sich alles zu ändern. Mit einfachen, aber konzentriert eingesetzten filmischen Mitteln und einer großen Aufmerksamkeit für Details inszenieren Andres und Katrin Maimik das erste Verliebtsein.

Deutsche Premiere

Do 30.10.

19:45h

CS1

Fr 31.10.

20:00h

Koki

Estland 2014, 93 Min., estn. OF, engl. UT, empfohlen ab 14

R: Andres Maimik, Katrin Maimik B: Andres Maimik, Katrin Maimik K: Mihkel Soe D: Maris Nõlvak (Laura), Gert Raudsep (Joosep), Getter Mersemaa (Merit), Anne Reemann (Lauras Mutter), Aap Salumets (Egert) P: Anneli Lepp, Kuukulgur Film